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                                  P R O T O K Ó Ł   Nr  XLV/10 
           sesji  Rady Miejskiej Wąsosza z dnia  10 listopada  2010r. 
 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Wąsosza 
Rozpoczęła się o godz.10.00 i trwała do godz.13.00 
Na  15 osobowy skład  Rady obecnych było 14 wg listy obecności . 
 
 
 
                                                      Lista obecności radnych to zał. Nr 1 
Nieobecni : 

1. Wiesław Pospiech 

    
Ponadto w sesji udział  wzięli  : 
1. Zbigniew Stuczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2. Maria Michta – sekretarz Gminy, 
3. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
4. Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy,       
 
                                                         Lista obecności  stanowi zał. nr 2 
 
5. Sołtysi wsi . 
 
                                                          Lista  obecności to zał. Nr 3  
 
Razem w sesji udział wzięło 41 osób. 
  
     
AD 1. Otwarcie sesji . 
 
Posiedzenie  XLV ostatniej  sesji  Rady Miejskiej Wąsosza  w kadencji 
2006-2010 otworzył i prowadził Pan Zdzisław Nicpoń – Przewodniczący 
Rady . 
Na podstawie listy obecności radnych  stwierdził quorum Rady przy 
,którym Rada może podejmować uchwały. 
W pierwszej kolejności  Przewodniczący Rady powitał gości  
zaproszonych ,sołtysów  ,radnych ,  
Pan Przewodniczący Rady  poinformował ,że proponowany porządek 
obrad sesji został radnym jak również gościom zaproszonym przekazany  
wraz z zaproszeniami. 
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Rada nie wniosła uwag ,nie wniosła  też innych propozycji. 
 
                     
               

P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i : 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej  sesji. 

3. Interpelacje i zapytania radnych 

4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały sprawie ,lokalnego Programu Rewitalizacji 

miasta Wąsosz na lata 2010-2015. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia 

Gmin i Powiatów Doliny Baryczy. 

7. Podjecie uchwały w sprawie  zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 

2010r. 

8. Sprawozdania z działalności komisji Stałych oraz Rady Miejskiej 

Wąsosza w kadencji 2006-2010. 

9. Informacje Przewodniczącego Rady. 

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

11. Wolne głosy i wnioski. 

12. Zakończenie.  

 

 

                                                           Porządek obrad to zał. Nr 4 
 
 
Ad 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
 Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XLIV sesji odbytej 
dnia 21 października  2010r. był wyłożony do wglądu radnych w biurze 
rady oraz przed obradami tej sesji. Do tego protokołu nie wniesiono 
uwag wobec tego Pan Przewodniczący Rady stwierdził przyjęcie 
protokołu nr XLIV/10 . 
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Ad 3 Interpelacje i zapytania radnych. 
Pan  Janik Stanisław – zam. Wąsosz 
Rozpoczęto realizację ścieżki rowerowej z Wąsosza do Podmieścia. 
Trwają prace przy ul. Rawickiej przy osiedlu domków 700-lecia wcześniej 
do każdej posesji był wjazd od ul. Rawickiej natomiast  po ułożeniu 
chodnika tych wjazdów nie ma dlatego należałoby podjąć działania, aby 
firma wykonująca to zadanie, to zmieniła bo nie będzie można wjechać 
na poszczególne posesje. 
 
Pan Zbigniew Stuczyk –Burmistrz Wąsosza odpowiedział ,że udzieli 
ustnej informacji radnemu Janikowi ponieważ jest to ostatnia sesja w tej 
kadencji. Pan Burmistrz stwierdził ,że  przedmiotowa droga jest drogą 
krajową i wykonawcą tego zadania jest Generalna Dyrekcja Dróg i 
Autostrad we Wrocławiu, w którego imieniu działa Pan Oszybko. Wjazdy 
wykonywane przez mieszkańców nie były uzgodnione z właścicielem 
drogi i nie miały zaznaczonych wjazdów od ul. Rawickiej. Takie 
uzgodnienia miał jedynie Pan Rogalski i on miał wjazd wcześniej, który 
również przy realizacji ścieżki  pozostanie. Pozostali mieszkańcy muszą 
sami  wystąpić o wydanie pozwoleń, wprowadzenie zmian do 
dokumentacji itd. 
 
 
Ad 4 . Informacja z pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym . 
  W okresie międzysesyjnym wydane zostało Zarządzenie dotyczące 
zmian budżetu gminy Wąsosz na 2010r., a zmiany te dotyczyły 
dochodów i wydatków gminy z następujących  tytułów: 
-  dotacji  na przeprowadzenie wyborów do rady gminy , rady powiatu i 
sejmiku wojewódzkiego  oraz  wyborów burmistrza zarządzonych na 21 
listopada 2010r., 
-  dotacji na przygotowanie prac komisji kwalifikacyjnych i 
egzaminacyjnych powołanych do rozpatrzenia wniosku  nauczycieli o 
wyższy stopień awansu zawodowego, środki na zabezpieczenie budżetu 
PSP w Wąsoszu, 
-  dotacji na zastosowanie wypłat zasiłków stałych w pomocy społecznej, 
- dotacji na wypłatę zasiłków celowych rodzinom rolniczym 
poszkodowanym w tegorocznej powodzi. 
Już wypłacono po 60 % czekamy na pozostałe 40 %. Każdy rolnik, który 
miał  zalane grunty w wysokości 30 % otrzymał pomoc finansową. 
- dotacji  dla uczniów o charakterze socjalnym ( stypendia), 
-  dotacji  na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju 
napędowego  wykorzystywanego do produkcji rolnej tzw. dopłaty do 
paliw , W następnym tygodniu już te  pieniądze będą wypłacane. 
- dotacji na  opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne, 
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Zmniejszamy dochody i wydatki gminy z następujących tytułów: 
- zmniejszono dotację na sfinansowanie wydatków związanych z 
prowadzoną akcją powodzią-odkomarzanie, 
-zmniejszono dotację na zakup podręczników  oraz wypłatę uczniom 
zasiłku powodziowego na cele edukacyjne,  
 
Ponadto Burmistrz poinformował ,że w najbliższym czasie zostaną 
podjęte Zarządzenia dotyczące: 
- przedłożenia projektu budżetu Gminy Wąsosz na 2011r., 
- wieloletniej prognozy finansowej, 
- polityki rachunkowości, 
-harmonogramu prac bilansowych 
- sporządzenia inwentaryzacji 
 
Burmistrz informował wcześniej ,że Gmina otrzyma pieniądze z 
Regionalnego Programu Operacyjnego i otrzymała kwotę 4 277.000 zł  i 
27 października  2010r. następnego dnia oddano je do Wojewódzkiego 
Funduszu, gdzie  gmina miała pożyczkę  na budowę oczyszczalni 
ścieków .Dzisiaj  zadłużenie Gminy Wąsosz to 11,5 %. Burmistrz 
poinformował ,że jest z tego bardzo zadowolony ,że na koniec kadencji  
Gmina nie jest zadłużona. 
Dnia 15 listopada 2010 r. Burmistrz ze skarbnikiem jadą podpisać 
kolejną umowę na  realizację domu kultury i to jest kwota 0,5 mln zł. 
 
Następnie Pan Burmistrz poinformował ,że jako osoba publiczna winien 
mieszkańcom złożyć wyjaśnienie  dotyczące lustracji jaka miała miejsce. 
W ostatnim czasie otrzymał z IPN Wrocław  postanowienie , z którego 
wynika ,że nie był tajnym współpracownikiem służb bezpieczeństwa i nie 
jest kłamcą lustracyjnym ,i nie jest wstyd z jego komitetu wyborczego 
startować. Na dowód tego Burmistrz rozdał zebranym wyciąg z tego 
postanowienia IPN. 
Burmistrz poinformował ,że następnym krokiem rady będzie przyjęcie do 
budżetu Gminy  kwoty 250.000zł z tegoż programu bo w tej chwili 
wypłacono  99%, a 250.000 zł wpłynie do końca listopada lub połowy 
grudnia ,a więc otrzymamy łącznie 4.600.000 zł 
 
                                                                       Informacja to zał. nr 5 
Informacja została przyjęta bez zastrzeżeń. 
 
Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie lokalnego Programu Rewitalizacji 

miasta Wąsosz na lata 2010-2015. 
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Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Burmistrzowi , który 
przedstawił projekt uchwały .Stwierdził ,że Komisja Budżetowa 
zapoznała się z tym programem. W uzasadnieniu do uchwały jest 
napisane czemu ten program ma służyć. Uchwalenie tego programu jest 
konieczne przyjęcia strategicznego programu działań dla miasta 
Wąsosza umożliwiającego pozyskanie środków unijnych na realizację 
zadań określonych w programie. Zadania wskazane nie mają 
negatywnego oddziaływania na środowisko i mają one na celu : remont 
istniejących urządzeń i instalacji , budownictwo mieszkaniowe oraz 
realizację przedsięwzięć ,której dzięki swojej obecności przyczyniać się 
będą do funkcjonalności miasta , zmniejszenia obszarów 
zdegradowanych np. pod kątem braku  dostępu do pracy i mieszkań 
oraz do umacniania więzi społeczności lokalnej. Projekt programu 
uzyskał pozytywna opinię Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska 
we Wrocławiu pod kątem  wpływu na środowisko naturalne. Na pewno 
będziemy skłaniali się ku budownictwu mieszkaniowemu, rewitalizacji 
rynku i amfiteatru. 

 

 
Komisja Budżetu Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała projekt tej uchwały. 
 
Dyskusji nie było. 

 
Następnie Pan Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie Rady. 
 
Rada Miejska Wąsosza jednomyślnie 14 głosami „za”, 0 „przeciw”, 

0 „wstrzymujących się „ podjęła uchwałę w sprawie lokalnego 

Programu Rewitalizacji miasta Wąsosz na lata 2010-2015 

 

                                             Uchwała Nr XLV/290/10 to zał Nr 6 
 
 
Ad 6. Podjecie uchwały w sprawie wystąpienia ze Stowarzyszenia 

Gmin i Powiatów Doliny Baryczy.  

 

Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Panu Burmistrzowi , który 
przedstawił projekt uchwały .Stwierdził, że Gmina należała również do 
Spółki- Stowarzyszenie Doliny Baryczy ,która miała realizować budowę: 
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sieci kanalizacyjnej i oczyszczalnie. Niestety wystąpiła Gmina z tej spółki 
już 5 lat temu i decyzja była trafna bo Gmina w tym czasie sama 
wybudowała oczyszczalnię i przygotowuje dokumentację natomiast 
spółka, w której Gmina była nie wybudowała żadnej oczyszczalni ,ani też 
kanalizacji. Gmina płaciła jedynie składki na utrzymanie Zarządu 
materiały biurowe, energię  tzn. utrzymanie biura. Identyczna sytuacja 
jest w przypadku Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Doliny Baryczy do 
którego należymy. A z tego Stowarzyszenia  chyba jako pierwsi 
wybudowaliśmy oczyszczalnię i chyba jako pierwsi byliśmy inicjatorem 
powstania spływu kajakowego i stowarzyszenie to zauważyło i powstały 
następne spływy w górnym biegu Baryczy, a namawia się w tej chwili 
Górę i Niechlów by się przyłączyły i można by było sobie płynąć nurtem 
Baryczy do Odry. Składka nie jest wysoka bo 3873 zł , lecz po cóż 
wydawać pieniądze . Burmistrz uważał ,że należy z tego Stowarzyszenia 
wystąpić. Dnia 04.08.210r. powiadomiono Stowarzyszenie ,że Gmina 
Wąsosz występuje z tych struktur. 
  
Komisja  Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywnie 
zaopiniowała  projekt uchwały.. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Następnie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany budżetu gminy Wąsosz i poddał  pod głosowanie Rady. 
 
Rada  Miejska Wąsosza jednomyślnie 13 głosami „za” , 0 „przeciw”, 

1 „wstrzymującym się” podjęła uchwałę w sprawie wystąpienia ze 

Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Doliny Baryczy.  

 
                                               Uchwała Nr XLV/291/10 to zał. Nr 7 
 
Ad 7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz 

na 2010r. 

Pani Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy  przedstawiła projekt uchwały  
informując zebranych ,że proponuje się następujące zmiany budżetu po 
stronie dochodów i wydatków jednocześnie o kwotę 330.000 zł  
Po stronie dochodów zwiększamy z następujących tytułów: 
- dochody  z najmu i dzierżaw składników majątkowych, 
- odsetki z tytułu lokat, 
-podatku opłaconego w formie karty podatkowej, 
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-podatku od nieruchomości od osób prawnych, 
-podatek od psów, 
-podatek od czynności cywilno -prawnych, 
-opłata za zezwolenia na sprzedaż alkoholu , 
- odsetki od  nieterminowych wpłat podatków, 
- zwroty należności alimentacyjnych, 
-sprzedaż udziałów w spółce, 
- opłaty za korzystanie ze środowiska, 
-dotacji  do kotłowni Domu Kultury. 
Na  drugą dotację złożyliśmy wniosek ,ale  wprowadzimy go do budżetu 
kiedy będzie decyzja Zarządu więc na koniec ,gdy te pieniądze wpłyną.  
Pani skarbnik poinformowała ,że po podpisaniu umowy ,o której 
burmistrz mówił wcześniej nie będziemy tych pieniędzy wprowadzać do 
budżetu w tym roku ponieważ nauczeni doświadczeniem wiemy ,że 
wszystkie pieniądze unijne  cały taki cykl trwa co najmniej 7 miesięcy. 
Tyle czekaliśmy  na pieniądze na oczyszczalnię ścieków ,tyle też na 
wodociąg więc myślę ,że może być to w I półroczu 2011r.Wniosek jest 
szczegółowo weryfikowany. Ponieważ tą inwestycję mamy zbilansowaną 
bo wyemitowaliśmy obligacje ona jest zapłacona więc ewentualne 
pieniądze, które otrzymamy możemy wykorzystać na wydatki nasze  bo 
to jest refundacja. W tej chwili generalnie nie można liczyć  na to ,że. 
pieniądze  unijne dostanie się w formie zaliczki. Jest taka możliwość, ale 
są  tak duże obwarowania łącznie  z tym ,że trzeba zwracać odsetki 
,pilnować każdego dnia  i jeżeli coś się wydarzy i nie zostanie zapłacone 
w terminie  to tak są ogromne koszty więc gminy nie chcą ryzykować, by 
do tych dotacji dokładać. 
 Dochody budżetu Gminy zwiększamy z następujących tytułów: 
- wpływy za użytkowanie wieczyste,. 
-wpływy  z tytułu wycen za zbywane nieruchomości, 
-podatek  od czynności cywilnoprawnych  dokonywanych przez osoby 
prawne, 
-podatek od spadku i darowizn, 
-opłata targowa, 
- opłata eksploatacyjna, 
- sprzedaż biletów na sali sportowej. 
Dochody przeznaczamy na wydatki w szkołach było zwiększone uchwałą 
,ale w  ostatnim kwartale zabrakło prawie 500.000 zł ,które w budżecie 
trzeba było znaleźć .Dobrze ,że tak się zachowują nasze dochody i 
mogę powiedzieć ,że na koniec roku zwiększa się dochody prawie o 
500.000 zł. Ale u nas zadziało się  tak dlatego ,że zostały opodatkowane 
drogi i z tego tytułu mamy duży podatek od nieruchomości  nie tylko na 
papierze, ale również fizycznie. Bo to nie sztuka zwiększyć dochody, a 
później martwić się  skąd wziąć , by fizycznie  były pieniądze. Pieniądze, 
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które uzyskaliśmy z dotacji to są też wolne ,którymi możemy dowolnie 
dysponować dlatego te pieniądze na tą oświatę zostały. Na samą 
oświatę zwiększamy 250.000 zł i myślę ,że już problem wydatków w 
szkołach jest zamknięty. Burmistrz  też mówił ,że częściowo zapłaciliśmy 
za ten ciąg pieszo-rowerowy do Podmieścia, a  pozostała część będzie 
płacona w przyszłym roku i to też są oszczędności tego roku. Również 
nie zostanie zakończona dokumentacja na kanalizację  zostanie ona 
oddana w połowie lutego 2011 r w związku z czym płatność też będzie 
po wykonaniu tego zadania. Również dokumentacja na  wodociąg w 
Ostrawie będzie na 10 stycznia 2011 i też płatność będzie po wykonaniu. 
Państwo radni nie mieli tego w materiałach i chcę dodać ,że zabieramy 
te pieniądze i przenosimy ,i zwiększamy budżet dla Gimnazjum 
ponieważ mieli na remont dachu 30.000 zł, a z Vatem jest to kwota 
37.000 zł więc te 7000 zł trzeba im zapewnić . Ponadto na roboty 
dodatkowe w domu kultury trzeba dołożyć 1.700 zł i 10.000 zł  na 
transport frezu asfaltowego . Poza tym uzupełniamy wydatki na wnioski  
OPS na wydatki bieżące i z rezerwy przenosimy( lecz radni nie mają 
tego w materiałach) na świetlice wiejskie. 
   
 

Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia  Komunalnego do 
przedstawionego projektu uchwały – pozytywna. 
 
Dyskusji nie było. 
 
Wobec tego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał  pod 
głosowanie Rady. 
 
Rada  Miejska Wąsosza  14 głosami „za” , 0 „przeciw”, 0 

„wstrzymującym się” podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Wąsosz na 2010r. 

   
                                              Uchwała Nr XLV/292/10 to zał. Nr 13 
 
Przerwa w obradach 10 min. 

 
Ad 8. Sprawozdania z działalności komisji Stałych oraz Rady 

Miejskiej Wąsosza w kadencji 2006-2010. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych 
Komisji Stałych o przedstawienie sprawozdań z działalności komisji. 
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Sprawozdanie z działalności Komisji Handlu , Usług i Porządku 
Publicznego przedstawił Pan Andrzej Rapior. 
                                                 Sprawozdanie to zał. nr 14 
                                                
Sprawozdanie z działalności Komisji  Budżetu , Inwestycji i Mienia 
Komunalnego przedstawiła Pani Halina Łobach- przew. Kom. 
 
.                                                Sprawozdanie to zał. nr 15 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  
przedstawiła Pani Danuta Rzepiela. 
                                                  Sprawozdanie to zał. nr 16 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej przedstawiła Pani Ewa 
Kondracka                                   Sprawozdanie to zał. nr 17 
. 
Sprawozdanie z działalności Komisji  Oświaty ,Kultury , Zdrowia i Sportu 
przedstawiła Pani Bogusława Lorenc 
                                                     Sprawozdanie to zał. nr 18 
Następnie sprawozdanie z działalności Rady Miejskiej Wąsosza 
przedstawił Pan Zdzisław Nicpoń. 
 
Rada Miejska Wąsosza wybrana została dnia  12 listopada 2006r. w 
składzie 15 radnych w tym7 kobiet i 8 mężczyzn. Na pierwszej sesji 
wybrano Przewodniczącego i 2 Wiceprzewodniczących oraz 5 komisji 
stałych w tym przewodniczących i składy osobowe tych komisji. 
Działalność Rady i Komisji oparta była na ustawie o samorządzie 
gminnym, Statucie Gminy oraz w oparciu o roczne plany pracy. Dzięki 
zdyscyplinowaniu radnych i wysokiej frekwencji posiedzenia odbywały 
się w zaplanowanych terminach. W trakcie kadencji Rada odbyła 45 sesji 
gdzie frekwencja kształtowała się średnio 90 %. Były  dwie  osoby  , 
które nie opuściły żadnej sesji  ,  część radnych opuściło sesję kilka razy 
, a niektórzy radni opuścili ponad 50 % sesji. 
Tematami wiodącymi na sesjach Rady były sprawy z zakresu :                                                        
-  uchwalenia budżetu , jego zmian, rozpatrywania sprawozdań z jego 
wykonania oraz udzielania absolutorium Burmistrzowi,                                                                   
-  ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza stanowienie o jego kierunkach 
działania oraz przyjmowania sprawozdań z jego działalności,                                                      
-  uchwalania wieloletniego programu inwestycyjnego, programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi, programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, 
programu ochrony środowiska i planu gospodarki odpadami, programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, planu urządzeniowo 
rolnego, planu odnowy miejscowości Wąsosz, Pobiel, Lechitów, 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego,                                                         
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-podatków i opłat lokalnych,                                                                                                        
-wyborów sołtysów i rad sołeckich,                                                                                           
-wyborów ławników do sądów powszechnych,                                                                           
-zasad wynagradzania nauczycieli wraz z warunkami przyznawania 
dodatków, ustalenia stypendiów dla uczniów,                                                                                             
-uchwalanie taryf na wodę i ścieki,                                                                                             
-wyboru ławników do sądów powszechnych,                                                                              
-podejmowania uchwał w sprawach majątkowych gminy przekraczający 
zakres zwykłego zarządu dotyczących:                                                                                                
a) zaciągania długoterminowych pożyczek i kredytów,                                                                                      
b) ustalenia maksymalnej wysokości pożyczek i kredytów 
krótkoterminowych zaciąganych przez Burmistrza w roku budżetowym                                                                    
c) określenia wysokości sumy do której Burmistrz samodzielnie może 
zaciągać zobowiązania 
Ponadto na sesjach zajmowano się sprawami w zakresie:                                                         
-bezrobocia na terenie Gminy                                                                                                     
-kultury  w szczególności -działalności Zespołu Placówek Kultury                                                 
-w zakresie pomocy społecznej                                                                                                   
-w sprawie służby zdrowia a mianowicie funkcjonowania szpitala w 
Górze                                                                                                                         
-stanu dróg, bezpieczeństwa i porządku publicznego ,                                                              
-  ochrony środowiska (składowiska odpadów komunalnych oraz 
funkcjonowania oczyszczalni ścieków) 
W okresie kadencji zgłoszono 296 projektów uchwał, natomiast Rada 
Miejska Wąsosza uchwaliła 292 uchwały. Należy stwierdzić że 
największa liczba uchwał dotyczyła spraw budżetu Gminy oraz jego 
zmian 63 , podjęto 93 uchwały dotyczące finansów, 74 uchwały 
dotyczące spraw organizacyjnych, 46 uchwał w zakresie planów i 
programów. Podjęte uchwały były terminowo przekazywane do 
Wojewody Dolnośląskiego  i Regionalnej Izby Obrachunkowej jako 
organów nadzoru . Przesłano  84 uchwały prawa miejscowego do 
opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa Dolnośląskiego. 
 
Pozostałe uchwały dotyczyły:                                                                                                        
-nadania imienia Publicznej Szkole Podstawowej  w Czarnoborsku                                              
-powiadomienia i odebrania oświadczeń lustracyjnych                                                               
-udzielenia bonifikaty przy przekształceniu prawa użytkowania 
wieczystego                                                                                                                    
-powołania zastępcy kierownika USC                                                                                       
-powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników                                                         
-skarg na działalność Burmistrza i kierowników zakładów budżetowych                                    
-zasad wydzierżawiania lub wynajmowania nieruchomości                                                          
- utworzenia i organizacji zespołów wychowania przedszkolnego w PSP 
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Płoskach, Pobielu, Czarnoborsku                                                                                                                  
-ustalenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej                                                                          
-wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody                                                      
-przystąpienia do stowarzyszenia Lokalnej Grupy Działania „Ujście 
Baryczy”                                                                                                                           
-przekazania dotacji na zakup sprzętu medycznego dla SPZOZ w 
Rawiczu                                                                                                                 
- uczestnictwa w Regionalnym Programie Odnowa Wsi w Województwie 
Dolnośląskim                                                                                                                                
-trybu udzielania dotacji dla przedszkoli niepublicznych                                                             
-ustalenia zasad z korzystania sali sportowej w Wąsoszu                                                           
-przyznania dotacji na prace konserwatorskie przy zabytkach                                                  
-stałych obwodów głosowania                                                                                                 
-podziału Gminy na okręgi wyborcze                                                                                      
-wzniesienia obelisku                                                                                                                  
-przekazania środków dla policji. 
Wojewoda Dolnośląski we Wrocławiu   w ramach nadzoru prawnego 
wydał 5  rozstrzygnięć nadzorczych do podjętych uchwał Rady Miejskiej , 
złożył też 3 skargi na podjęte uchwały Rady Miejskiej do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego we Wrocławiu  celem uchylenia, jednak po 
dokonaniu zmian tych uchwał przez Radę skargi te zostały umorzone. 
      W trakcie kadencji  radni zgłosili 107 interpelacji wniosków i zapytań 
na które otrzymywali  ustne lub pisemne odpowiedzi. W kadencji 
pełnione były stałe dyżury Przewodniczącego Rady podczas których 
mieszkańcy mieli możliwość zwracania się z różnymi problemami. Takich 
zgłoszeń było niewiele- 6. 
Organem wykonawczym jest Burmistrz ,który był zobowiązany m.in. do 
zapewnienia wykonania uchwał Rady, opracowywania  i przedkładania 
radzie wszystkich spraw o których ona stanowi. Burmistrz w okresie 
kadencji wydał  542 Zarządzeń, na każdej sesji składał radzie 
sprawozdania ze swojej działalności. Należy stwierdzić ,że organ 
wykonawczy  nie mógłby z budżetu gminy  wykonać szeregu zadań 
dlatego musiał podejmować wiele działań w celu pozyskiwania środków 
z zewnątrz . Sytuacja finansowo- gospodarcza  kraju ograniczyła 
możliwości zaspokajania potrzeb ogólnospołecznych,  bezrobocie mocno 
dotknęło nasze środowisko. Jak wiemy gmina typowo rolnicza nie jest 
zasobna w środki finansowe a potrzeb jest wiele, o czym świadczyły 
zgłaszane wnioski  przez radnych i sołtysów wsi. Jednakże ogromne 
zaangażowanie i włożony trud, sukcesywne szukanie możliwości na 
pozyskanie środków finansowych z różnych  możliwych źródeł  pozwoliło 
na wykonanie tak wielu inwestycji w gminie. 
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Dokonując podsumowania całokształtu pracy Rady i jej organów to 
spośród ogromu i wszechstronności spraw ich większość została 
załatwiona pozytywnie. 
Z tego miejsca szczególnie gorąco i szczerze pragnę podziękować Panu 
Burmistrzowi za  wszelkie strategiczne decyzje wypracowane na 
posiedzeniach, a przyczyniające się do rozwoju naszej  małej  gminy 
oraz polepszenia warunków życia jej mieszkańców. W tym miejscu 
pragnę podkreślić, że mocno cenię współpracę z Panem Burmistrzem. 
Również chciałbym w tym miejscu podziękować wszystkim dyrektorom i 
kierownikom jednostek organizacyjnych gminy i sołtysom. Dziękuję 
wszystkim Państwu radnym za współpracę. 
Wierzę ,że większość z Państwa otrzyma mandat radnych na nową 
kadencję czego z całego serca życzę. 
 

 
                                                     Sprawozdanie to zał. nr 19 
Ponadto Pan Przewodniczący Rady podzielił się swoimi spostrzeżeniami 
otóż stwierdził, że  w naszej Radzie jest zachowany parytet, o którym tak 
teraz głośno mówi się w mediach. 
Kolejna sprawa to  to ,że Rada odbyła 45 sesji, a za tym kryje się cała 
działalność tj  dużo  zarządzeń, uchwał . Podkreślił ,że ta Rada  miała 
bardzo wysoką frekwencję na różnych posiedzeniach. Dodał ,że 
niejednokrotnie na wspólnych posiedzeniach czy też pracach w komisji 
nie zawsze było słodko, gładko i prosto, ale skoro ktoś z radnych poczuł 
się obrażony przez niego to Pan Przewodniczący przeprosił choć starał 
się , aby emocje nie brały góry.  Wszystkim radnym jeszcze raz 
podziękował ,a szczególnie za współpracę Panu Burmistrzowi. 
 
Następnie Przewodniczący Rady  wręczył Burmistrzowi podziękowanie 
od wszystkich radnych . W dalszej części wręczył podziękowania radnym  
za  pracę na rzecz gminy. 
 
Pan Burmistrz Zbigniew Stuczyk – powiedział ,że padają piękne słowa 
podziękowań i on chce również podziękować. Człowiek sam tak 
naprawdę nic nie znaczy .Te cztery lata to ogromny szmat czasu i 
uważam , je za lata rewelacyjne dla całej gminy bo zrobiono wiele 
inwestycji , ale to praca wszystkich obecnych na tej sali. To praca 
sołtysów była zgodna i dobra, współpraca z dyrektorami szkół znacznie 
zmieniła te placówki. Następnie Pan Burmistrz podziękował  wszystkim 
radnym bo każdy miał w tym swój udział w większym lub mniejszym 
stopniu. Te rzeczy, które powstały służą mieszkańcom w tej gminie, a 
kończący dobry wynik finansowy gminy daje  ogromną satysfakcję. 
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W szczególny sposób Pan Burmistrz podziękował Pani Jadwidze 
Rodzewicz – skarbnik Gminy ,z którą współpracował i ocenił tą 
współpracę  na „super” 
  
 Pan Burmistrz podziękował radnym a paniom radnym w dowód 
podziękowania wręczył po czerwonej róży. 
 
Pan Przewodniczący Rady podkreślił ,że najlepiej  współpracowało się 
jemu z Panią Jadwigą Rodzewicz – skarbnikiem Gminy bo jest to osoba 
właściwa na właściwym miejscu. 
 
Ad 9 . Informacje Przewodniczącego Rady 
 
Pan Przewodniczący Rady odczytał sprawozdanie Naczelnika Urzędu 
Skarbowego w Górze i Wojewody Dolnośląskiego odnośnie złożonych 
oświadczeń majątkowych na zakończenie kadencji. 
Poinformował ,że ci radni którzy zrobili jakieś pomyłki w tych 
oświadczeniach mogą do 12.11.2010r. je poprawić. 
 
 Na zakończenie Przewodniczący Rady zaprosił radnych na wspólny 
obiad. 
Ad 10 Odpowiedzi na interpelacje. 
Brak. 
 
Ad 10.  Wolne głosy i wnioski . 
 
Brak 
 
Ad 14. Zakończenie . 
 
Pan  Zdzisław  Nicpoń Przewodniczący Rady  stwierdził ,że porządek 
obrad sesji został  wyczerpany  wobec tego zamknął  XLV sesję Rady 
Miejskiej Wąsosza w kadencji 2006-2010. 
Podziękował zebranym za udział w sesji. 
 
Protokołowała : 
Krystyna Szejnkienig 


